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اگزمای پاییزی
 بیماری  میلیونی

عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات پوست 
دانشــگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی با 
اشــاره به ابتلای میلیون ها نفــر به اگزما 
در سراســر جهان، هوای سرد و خشک را 
باعث تشــدید علائم این مشــکل پوستی 

عنوان کرد.
سحر دادخواه فر، متخصص پوست، با بیان 
اینکــه میلیون ها نفر در سراســر جهان از 
اگزمای پوستی رنج می برند و با سرد شدن 
هوا با چالشــی جدید مواجه می شــوند، 
اظهــار کرد: هوای ســرد و خشــک باعث 
از دســت رفتن رطوبــت ضروری پوســت 
شــده و برای پوســتی که به علــت اگزما 
سد مناســبی دربرابر عوامل محرک ندارد، 

مشکل ایجاد می کند.
مبتلایان بــه اگزما بــرای حمام کردن باید 
از آب ولــرم نه داغ اســتفاده کنند و مدت 
اســتحمام آنان نباید از پنج تــا ۱۰ دقیقه 

بیشتر باشد.
او افــزود: خــارش و التهاب، ســد دفاعی 
اصلــی بدن یعنی پوســت را می شــکند. 
افزایش استرس سرما نیز می تواند به عنوان 
یک محرک خارش زا عمل کرده و در نتیجه 
باعث شعله ور شدن اگزما به ویژه در فصل 

پاییز شود.

حمام آب داغ ممنوع!
دادخواه فر در ادامه بــه ذکر توصیه هایی 
بــرای کاهش اگزما و جلوگیری از تشــدید 
آن در پاییز پرداخت و با تأکید درباره پرهیز 
از اســتحمام با آب داغ بــه مدت طولانی 
گفت: مبتلایان بــه اگزما برای حمام کردن 
بایــد از آب ولــرم نه داغ اســتفاده کنند و 
مدت اســتحمام آنــان نباید از پنــج تا ۱۰ 

دقیقه بیشتر باشد.
او ادامــه داد: این افراد پس از اســتحمام 
باید فــورا از مرطوب کننده اســتفاده کنند 
تا رطوبــت پوستشــان حفظ شــود. باید 
توجه داشت شست وشــو با صابون ملایم 
کمتر باعث تحریک پوســت های حساس 

می شود.
افــزود: فراهم کردن دمای  این متخصص 
مناســب در محیط منــزل یکــی دیگر از 
توصیه هاست. دمای هوای بیرون از منزل 
قابل کنترل نیســت اما دمای داخل منزل 
را می توان کنترل کــرد. همچنین پرهیز از 
گرم کــردن بیش از حد منزل و اســتفاده از 
مرطوب کننــده از نکات مهمی اســت که 
احتمــال تشــدید علائم اگزمــا را کاهش 

می دهد.
پرهیز از شست و شوی بیش از حد دست ها

شست وشــوی  از  اجتنــاب  دادخواه فــر 
بیش ازحــد و مکــرر دســت ها به ویژه در 
هوای ســرد و خشک را یکی دیگر از نکات 
مهم شمرد و گفت: بسیاری از مبتلایان به 
اگزما دچار اگزمای دســت هستند و علائم 
آنان در زمستان تشدید می شود، به نحوی 
که دچار ترک خوردگی دست در هوای سرد 

زمستانی می شوند.
او ادامه داد: با توجه به اینکه شست وشوی 
مکرر دســت باعث از بیــن رفتن رطوبت 
طبیعی پوســت می شــود، این افراد باید 
در هوای ســرد در طــول روز به دفعات از 

مرطوب کننده استفاده کنند.
ایــن متخصــص افــزود: در پوســت های 
به شــدت خشــک نیز اســتفاده از کرم یا 
امولینت قبل از خواب و پوشیدن دستکش 
پس از آن باعث حفظ رطوبت پوســت و 
بازسازی ســد پوستی می شــود. این افراد 
همچنین باید در هوای سرد بیرون از منزل 

از دستکش استفاده کنند.
این متخصــص پوســت، مرطوب کردن را 
اولین ســد دفاعی در پیشــگیری از تشدید 
اگزما عنــوان کــرد و افزود: پوســت باید 
همــواره مرطوب نگه داشــته شــود؛ زیرا 
مرطوب کــردن پوســت به طــور دائمی، 
مانع خشک شــدن، ترک خوردن پوســت و 
از بین رفتن ســد پوستی می شود. استفاده 
از لوسیون ها یا روغن های خاص برای کل 
بدن مناســب اســت اما در جاهای شدیدا 
خشک باید از مرطوب کننده هایی مانند کرم 

یا پماد استفاده کرد.
دادخواه فــر در پایان تأکید کــرد: در موارد 
شــدید و پایــدار ابتــلا بــه اگزمــا باید به 
متخصص پوســت مراجعه کــرد؛ زیرا این 
مشــکل می تواند ســبب عفونت و تغییر 
رنــگ دائمــی در بعضی نواحی پوســت

 شود.

پدیده اضافه کاری اجباری پرستاران
ایسنا:  فعالیــت ۲۰۰ هزار پرستار در نظام سلامت کشور و چالش های 
صنفی و معیشــتی کــه سال هاســت گریبان ایــن حرفــه را گرفته، 
انتقادهــای ایــن گروه پزشــکی بــه کمبودهــای شــدید نیروی انســانی، 
اضافه کاری های اجباری و در عین حال پرداخت های ناچیز و با تأخیر شــرایط 
نه چندان مســاعدی را برای پرســتاران رقم زده اســت؛ موضوعی که دولت 
چهاردهم رفع آنها را در دستور کار قرار داده و در همین مدت فعالیت دولت 
نیز اقدامــات اصلاحی به ویژه در حوزه پرداخت های پرســتاری آغاز شــده 

است... .
در همین راستا و در آستانه روز پرستار، احمد نجاتیان، رئیس  کل سازمان 
نظام پرســتاری، با بیان اینکه نیروی انســانی جزء ارکان اصلی نظام سلامت 
اســت، اظهار کرد: به طور قطع، تمام کشــورها به تأمیــن مالی، حکمرانی 
مناســب، تجهیزات، نیروی انســانی و دارو نیاز دارند. اهمیت نیروی انسانی 
به نحوی اســت که نظام ســلامت بدون حضور نیروی انسانی متخصص از 

معنا تهی می شود.
او با بیان اینکه پرستاران از گروه های اثرگذار نظام سلامت هستند، گفت: 
پرستاران به دلیل تعداد افراد جامعه پرستاری و گستردگی خدماتی که ارائه 
می دهند، در کانون توجه نظام ســلامت کشورها قرار دارند. بررسی اسناد و 
کتب معتبر بین المللی حوزه سلامت بیانگر این است که سه گروه «پزشکان»، 

«داروسازان» و «پرستاران» از گروه های مهم نظام سلامت هستند.
رئیس  کل ســازمان نظام پرستاری با اشــاره به اهمیت نیروی انسانی در 
نظام ســلامت توضیح داد: اگر خواهان خدمات با کیفیت هستیم، باید نیروی 
انســانی متخصص داشــته باشــیم. پرســتاران از نیروهای متخصص نظام 
ســلامت هســتند و ارتباط تنگاتنگ شــبانه روزی با بیماران و همراهان آنها 
دارند. با توجه به اینکه نیروی انســانی در نظام ســلامت از اهمیت فراوانی 
برخوردار اســت، کمبود پرســتار می تواند پیامدها و آثار منفی برای بیماران 

داشته باشد.
عضو شورای عالی نظام پرســتاری گفت: هنگامی که از ضرورت افزایش 
پرستاران سخن می گوییم، موضوع افزایش کیفیت ارائه خدمات را در کانون 
توجه قرار داده ایم. نســبت های متفاوتی درباره «نســبت پرستار به تخت» و 
«نسبت پرستار به جمعیت» درباره تعداد پرستاران شاغل در نظام بهداشتی 
تعریف شــده است. اغلب پرستاران کشــور در مراکز درمانی و بیمارستان ها 
به ارائه خدمت می پردازند و به همین دلیل از «نسبت پرستار به تخت» برای 
تعداد پرستاران شاغل استفاده می کنیم. ارقام و اعداد متعددی درباره نسبت 
پرســتار به تخت بیمارســتانی در دسترس اســت؛ به نحوی که ۳.۵، ۴ و ۵ 

پرستار به ازای هر تخت در کشورهای مختلف حضور دارند.
رئیس  کل ســازمان نظام پرســتاری درباره میانگین جهانی نسبت پرستار 
به تخت بیمارســتانی توضیح داد: متوسط جهانی نســبت پرستار به تخت 
بیمارســتانی، ۳.۵ است؛ درحالی که نســبت پرستار به تخت در کشور حدود 
۱.۸ اســت. با توجه به اینکه مجموع شــرایط کشــور به میزان کشــورهای 
پیشــرفته نیست، نســبت پرستار به تخت کشــور در مقایســه با کشورهای 

پیشرفته بسیار کمتر است.
نجاتیان با اشــاره به نامه رئیس کمیته پرســتاری کمیســیون بهداشــت 
مجلس شــورای اســلامی گفت: محمد جمالیان، رئیس کمیته پرســتاری 
مجلــس، در نامــه ای خطاب بــه رئیس جمهــور به صراحت اعــلام کرده 
که نســبت پرســتار به تخت باید ۱.۸ باشــد و بر این عدد تأکید کرده اســت. 
نظام بهداشــتی و درمانی کشــور، سال های سال اســت که با کمبود پرستار 
دست وپنجه نرم می کند. اگرچه نسبت پرستار به تخت ۱.۸ اعلام شده اما به 

نظر می رسد این مؤلفه با شرایط بدتری مواجه باشد.
او گفت: بررسی ها بیانگر این است که روند کاهش پرستاران در سال های 
گذشــته سبب شده نسبت پرستار به تخت به مرز ۱.۱ برسد. اگر شرایط فعلی 
ادامه داشته باشد، نسبت پرستار به تخت به یک یا ۰.۹ می رسد. این در حالی 
اســت که بر اساس سیاست های ابلاغی سلامت، کشور از منظر نظام سلامت 

باید در منطقه پیشتاز باشد.
او با بیان اینکه عوامل مختلفی در کاهش نسبت پرستار به تخت اثرگذار 
هســتند، افزود: تعداد تخت های بیمارســتانی در چند سال گذشته به خوبی 
افزایــش یافته و این موضوع از عوامل کاهش نســبت پرســتار به تخت در 
سال های اخیر اســت. تعداد تخت های بیمارستانی به خوبی افزایش یافته، 
در حالی که نتوانســته ایم پرســتاران را با توجه به افزایش ظرفیت تخت های 

بیمارستانی جذب کنیم.
نجاتیان درباره نیاز سیســتم بهداشــتی و درمانی کشــور دربــاره حوزه 
پرســتاری توضیح داد: اگر خواهان تحقق حداقل اســتانداردهای مدنظر در 
حوزه پرســتاری هستیم، به جذب صد هزار پرســتار نیاز داریم. در حال حاضر 
سیستم بهداشتی و درمانی کشور به جذب صد هزار پرستار نیاز دارد که یک 

عدد درخور توجه محسوب می شود.
او افــزود: کمبود صد هــزار نیروی انســانی در بخش پرســتاری به این 
معناســت که پرســتارانی که در حال حاضر در نظام بهداشتی کشور به ارائه 
خدمــات می پردازند، باید جور کمبود نیروی انســانی حوزه پرســتاری را به 
دوش بکشند. نباید تصور کرد که فقط پرستاران، جور کمبود نیروی انسانی را 
به دوش می کشــند، بلکه این موضوع گریبان گیر مردم نیز می شود و کاهش 

کیفیت خدمات درمانی را به جان می خرند.
نجاتیان با بیان اینکه کمبود پرستار یک مشکل صنفی نیست، خاطرنشان 
کرد: کمبود پرســتار، مشــکل نظام سلامت اســت و بزرگ ترین مشکل آن به 
حســاب می آید. پرستاران موظف هستند خدمات مراقبتی را تا حد توان خود 
ارائه دهند، اما آنها نمی توانند بیشــتر از تــوان خود کار کنند و به همین دلیل 

بخشی از خدمات روی زمین می ماند و مردم از آن بی بهره هستند.
او با بیان اینکه اضافه کار اجباری پرســتاران از چالش های اساســی نظام 
درمانی کشــور است، اظهار کرد: سیستم بهداشتی و درمانی برخی کشورها، 
اضافــه کار را یــک موضوع ناهنجار قلمــداد می کنند و اضافــه کار در نظام 
ســلامت را ممنوع اعلام کرده اند. هدف آنها از ممنوع اعلام کردن اضافه کار 
در نظام سلامت این است که افراد شاغل در نظام سلامت از زمان کافی برای 

استراحت کردن برخوردار باشند تا خدمات را به خوبی ارائه دهند.
رئیس  کل سازمان نظام پرستاری ادامه داد: سقف اضافه کار در پرستاری 
به دلیل سختی کار ۸۰ ساعت برآورد شده، ولی در دیگر مشاغل ۱۷۵ ساعت 
اســت. دولت برای برخی مشــاغل ســاعت کار ویژه ای تعیین کــرده، مانند 
معلمان که ۲۴ ســاعت در هفته اســت تا بتوانند مطالعه کنند. در حالی که 

پرستاران به پدیده نامبارک اضافه کار اجباری تن می دهند.
نجاتیان درباره جزئیات اضافه کار اجباری پرســتاران تصریح کرد: متوسط 
ســاعت اضافه کار اجباری پرستاران حدود ۵۰ ساعت اســت، اما این میزان 
در برخی دانشــگاه های علوم  پزشــکی به ۷۰ ســاعت می رسد. اضافه کاری 
سبب بروز مشکلاتی می شــود؛ اضافه کار پرستاران به صورت اجباری است 
که نخســتین چالش اضافه کار پرســتاران به حســاب می آیــد. یکی دیگر از 
چالش هــای اضافه کار پرســتاران، پرداخت دیر هنگام حقــوق اضافه کاری 
اســت. اضافه کار اجباری به دلیل کمبود پرســتار، یک ظلم آشــکار در حق 
جامعه پرستاری است. زنان، ۷۰ درصد جامعه پرستاری را تشکیل می دهند 

که علاوه بر وظایف شغلی خود، وظایفی را در خانواده بر  عهده دارند.

گزارشی از  حاشیه و صحن شورای شهر تهران  از  پیگیری پرونده ون کافه ها  تا  درختان جابه جا شده ۰۶

ساخت و ساز در پادگان ۰۶ آغاز شد
خبر گزارش خبری
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نورا حســینی:  درهای پــادگان ۰۶ ســرانجام به روی 
اعضای شــورای شــهر تهران هم باز شــد و مهدی 
عباســی، رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری و 
مهدی چمران از پادگان ۰۶ بازدید کردند. همان طورکه 
نقشــه های هوایی نشــان می داد، خبری از بخشی از 
درختان این پادگان نبود. گفته می شــود شهردار خود 
مســئولیت جابه جایی درختان این پادگان را بر عهده 
گرفته اســت. ادعایی که از ســوی ارتش مطرح  شده 
اســت، اما شورای شهر نمی تواند آن را تأیید یا رد کند. 
ســرانجام درختان جابه جا شده هم مشخص نیست. 
مهــدی چمران روز گذشــته در جمع خبرنــگاران با 
اعلام اینکه قــرارداد و تفاهم نامه با پادگان ۰۶ نهایی 
شــده و شهردار و فرمانده کل ارتش این تفاهم نامه را 

امضا کرده اند، گفت: بحث ما، درختان بود و قرار بر این شــد که جابه جایی درختان در فصل مناسب 
انجام شــود و پارک وســیعی ایجاد شود که بازســازی هایی هم در آن صورت گرفته است. بخشی از 
ساخت وسازها صورت گرفته، اما هنوز صدور پروانه انجام نشده است. به گفته چمران، قطع درخت 
در پادگان ۰۶ نداشــته ایم، شــهرداری پیش از این هم در زمان گودبرداری وارد شــده بود و بنده نیز از 

پادگان بازدید کردم و منطقه ۴ نیز وارد شد و گفتیم کار متوقف شود تا تکلیف را روشن کنیم.
ساخت وساز در پادگان ۰۶ منتقدان بســیاری داشت. مخالفان ساخت وساز در این پادگان، معتقد 
بودند اگر این پادگان رها شود، بیش از یک بوستان بزرگ به نفع شهروندان خواهد بود و ساخت وساز 
در این پادگان هم وضعیت ترافیکی منطقه را دچار بحران می کند و هم درختان قدیمی و فضای سبز 

پادگان را نابود خواهد کرد.
در همان روزهای نخســت شــورای ششم، مهدی چمران، رئیس شــورای شهر تهران که به نظر 
می آمد چندان با بارگذاری در این پادگان موافق نباشد، درباره وضعیت این پادگان در مدیریت شهری 
ششــم و ادامه توافقات قدیم به رســانه ها گفته بود هنوز تصمیمی برای توافــق با ارتش دراین باره 
نگرفته اســت. او به خبرگزاری ایلنا گفته بود توافقی که شــده، از نظر حساب و کتاب هایی که بین دو 
طرف مقرر اســت، خوب است، اما من نظری داشتم مبنی بر اینکه در آن مکان قرار است حدود ۵۶۰ 
هزار متر مربع زیربنا به شــهر اضافه شود و در شــهر تهران اضافه شدن این میزان تراکم، باری را روی 
دوش شــهر می گذارد. الان که این اتفاق رخ نــداده، ۵۶۰ هزار مترمربع وجود ندارد و راحت تر نفس 
می کشــیم و رفت و آمد انجام می شــود. از این نظر باید دید کلی به این مســائل داشــته باشیم. اما از 
جهتی که بالاخره پادگان ۰۶ باید به فضای ســبز تبدیل شود و بخشی از آن نیز زمین های ارتش است 
و می خواهد ساخت وساز انجام دهد، توافقی که شهرداری و ارتش انجام دادند، تقریبا توافق مناسبی 

است؛ ولی اگر از این دید به آن نگاه کنیم، دچار تردید می شویم.
پادگان ۰۶ ارتش، پادگانی در شــمال شــرق تهران با مساحت ۵۲ هکتار اســت که قرار بود سال 
۷۲ با طرح قانون انتقال پادگان ها و اراضی نظامی به خارج از شــهر، به شهرداری ها واگذار شود. در 
این قانون تأکید شــده بود که یا این زمین ها به قیمت ۳۵ درصد املاک پیرامون با کاربری مســکونی 
خریداری شــود، یا ۴۰ درصد مساحت زمین به خدمات عمومی اختصاص یابد و ۶۰ درصد دیگر برای 
تأمین هزینه های انتقال پادگان بارگذاری شــود. بر اســاس آخرین مصوبه شــورای عالی شهرسازی 
درخصوص پادگان ۰۶، مجموعه تراکم ســاختمانی قابل احــداث در کل عرصه پادگان از ۶۳۰ هزار 
مترمربع به ۵۶۹ هزار و ۹۰۰ متر مربع تقلیل یافت. همچنین هرگونه احداث بنای جدید در عرصه ثبتی 
پادگان، بهره برداری با فعالیت های متناسب با گردشگری، فرهنگی و هنری از همه بناهای موجود در 
عرصه ثبتی پادگان اعم از ســهم ارتش و ســهم شهر صرفا با رعایت الزامات وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی مجاز بود. در این مصوبه تأکید شده بود رعایت همه الزامات شورای ترافیک 
شــهر تهران درباره این پادگان الزامی اســت. همچنین رعایت ضوابط عمومی پهنه ها، مطابق طرح 
تفصیلی تهران و همچنین الزامات و ملاحظات مربوط به جرائم امنیتی ساختمان های مجاور پادگان 
بر اســاس آخرین قانون و آیین نامه های مربوطه در هنگام صدور پروانه همه ساخت و سازها واقع در 
عرصه پادگان الزامی اســت. شورای  عالی شهرســازی در این مصوبه تأکید کرده بود هرچه سریع تر 
بوستان عمومی و بهره مندی شهروندان از آن اتفاق بیفتد. شهرداری و ارتش در دوره پنجم مدیریت 
شــهری نتوانستند این مصوبه را اجرائی کنند و در دوره ششم مدیریت شهری نیز مذاکرات شهرداری 
و ارتش بدون آنکه رســانه ای شــود، پیش رفت. مدتی پیش تصاویری از درختانی که پشت کامیون 
در حال خروج از این پادگان بودند، منتشــر شد. نقشه هوایی  نشــان می داد خبری از بخش زیادی از 
فضای سبز این پادگان نیست، اما مدیران شهری منکر قطع هرگونه درخت در این پادگان بودند. همان 
زمان مهدی چمران در جواب پیگیری خبرنگاران برای صحت خبر قطع درختان پادگان ۰۶ گفته بود 
درختی در پادگان ۰۶ قطع نشــده است و اگر قرار باشد زمین تحویل داده شود، درختان قطع نخواهد 
شد و فضای سبز آن حفظ می شود و اگر قرار بر ساخت وساز باشد، در قسمتی از آن انجام می شود و 
فضای سبز آن باید حفظ شود. ارتش ساخت وساز را در پادگان ۰۶ شروع کرده و به نظر می آید  تکلیف 

خانه های میراثی و   درختان جابه جا شده مشخص باشد.

 مخالفت با افزایش ون کافه ها در تهران
 روز گذشــته طرح ممنوعیت افزایش کیوســک ها در مناطق بیســت و دوگانه شهرداری تهران در 
صحن شورا بررســی شد. ابتدا مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شورای شهر تهران، با بیان اینکه این موضوع در جلسه قبل نیز مورد پایش قرار گرفت و مقرر 
شد تا نکته هایی که اعضا در این زمینه مطرح کردند، در این طرح لحاظ شود، گفت: نکات  اشاره شده 

از سوی اعضا در این طرح طی جلساتی که برگزار شد به این متن افزوده شد.
او در قرائــت مفــاد مهم آن، با بیان اینکه به منظور ســاماندهی مشــاغل و کیوســک ها صدور 

هرگونه مجوز نصب کیوســک جدید یا استقرار اتاقک 
پیش ساخته جدید در معابر و شوارع پایتخت ممنوع 
است؛ گفت: در ســایر فضاهای عمومی، تنها با ارائه 
دلایــل موجه و بررســی همه ملاحضــات حقوقی، 
قانونی و اجرائی و تأیید کمیته مزبور توســط مناطق 
بیســت ودوگانه، مجوزهــا صــادر خواهد شــد. این 
عضو شــورا افزود: شــهرداری تهران پس از ابلاغ این 
مصوبه دو ماه فرصت دارد نســبت به تهیه و تدوین 
ضوابط و دستور العمل های اجرائی و ساماندهی آن، 
بررســی های کاهش سالانه دو درصد از کیوسک های 
پایتخت را انجام دهد و نتایج را به شورا اعلام کند. این 
عضو شــورا تأکید کرد: به دلیل نبود مجوزهای وزارت 
بهداشت، اتفاقاتی در کیوسک های عرضه مواد غذایی 

رخ داد که با توجه به این موضوع، صدور مجوزهای این بخش ضروری است.
میثم مظفــر، رئیس کمیته بودجه و نظارت نیز با بیان اینکــه زمانی که محدودیت مطلق ایجاد 
می شود، این اتفاق زمینه ساز یک رانت تاریخی، ماندگار و غیرقابل نقض برای افرادی که از پیش دارای 
امتیازاتی هستند، می شــود، گفت: برای مثال، صاحبان کیوسک ها که مدعی داشتن سرقفلی هستند 
و کســی دیگر حق اســتفاده از آن را ندارد. ما الان در مرحله ای هستیم که به طور مطلق بهره برداری 
از ون کافه هــا را برای همیشــه ممنوع اعلام کرده ایم که نیاز اســت در این متــن، موضوع به اجرای 

آیین نامه ها و دستورالعمل های بعدی منوط شود.
محمد آخوندی، رئیس کمیســیون برنامه و بودجه شــورای شــهر تهران نیز در تذکری گفت: ما 
بارها به شــهرداری فرصت های چند ماهه در قالب مصوبات شــورا بــرای تعیین تکلیف موضوعات 
داده ایم، اما بعد از سه سال هنوز اقدامی نشده است؛ حالا با وجود فرصت دوماهه به این طرح، چه 
تضمینی وجود دارد که فرصت زمانی داده شــده به شــهرداری به چند ماه یا چند سال افزون نشود؟ 
من اطمینان دارم   این دســتورالعمل در دو ماه از سوی شهرداری عملیاتی نخواهد شد، با وجود این 
نمی توان تأســیس ون کافه ها را منوط به ارسال دســتورالعمل کرد. ازاین رو پیشنهاد می شود  در متن 
اصلی چنین عنوانی درج شــود که در صورت عدم ارسال به موقع دستورالعمل، کمیته مزبور در این 
موارد تصمیم گیری کند. چمران در ادامه توضیح  داد: قرار نیســت در شــهر ون کافه ای اضافه شود؛ 
چرا که آنها نه در شهر تهران جای مناسبی دارند و نه عملکرد مناسبی؛ بیشتر این ون کافه ها غیرمجاز 
هســتند و معمولا در ســاعات پایانی شــب  ، معبری را قرق کرده و موجبات سلب آسایش و آرامش 
شــهروندان می شوند. سید جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل شورا نیز با 
بیان اینکه برخی موارد در این طرح باید شــفاف شــود، گفت: در مواردی جاگذاری برخی اتاقک ها و 
کیوسک ها موقت است و جنبه تجاری ندارند. ازاین رو باید این موارد در طرح اصلاح شود و دربرگیری 
کلی نداشته باشد؛ چرا که در برخی مواقع برای انجام برخی پروژه ها نیاز است از این اتاقک ها استفاده 
شــود. او با اشــاره به نبود راهکار حقوقی در تبصره دوم، گفت بهتر است این راهکار را از شهرداری 
بخواهیم که برنامه ریزی ای در این مورد انجام دهند  یا اینکه اگر پیشــنهادی مطرح ندارند، این تبصره 

مازاد است و عدم حذف آن شرایط مبهمی را ایجاد خواهد کرد.
مهدی اقراریان، عضو شــورا نیز در تذکری، ضمن اشــاره به اینکه احتمال انجام کار محول شــده 
درخصوص این موضوع ظرف مدت تعیین شــده از شــهرداری تهران بعید اســت، گفت: ما بارها در 
تذکراتی ذیل موارد قبل، عدم تعیین تکلیف موضوعات شهری در موعد مقرر را به شهرداری گوشزد 

کرده بودیم، اما هنوز هم دچار بی توجهی است.
او با بیان اینکه بیش از ده ها مصوبه احصا  شــده است که قرار بود شهرداری درباره آنها گزارشی 
به صحن شــورا ارســال کند اما نکرده اســت، می گوید: ما باید در خصوص اجرای برخی موارد، یک 
ضمانت اجرائی تعیین کنیم. متأسفانه می بینیم چون در فرازهای پایانی دوره ششم مدیریت شهری 
هستیم، برخی موارد به طور بلند مدت واگذار می شــود؛ همان استراتژی ای که در انتهای دوره پنجم 
شــاهد آن بودیم. از این رو باید ضمانت اجرا در این خصوص تعریف شــود تا به سرنوشت دوره های 
قبل گرفتار نشویم. ســید احمد علوی، رئیس کمیته گردشگری شورای شهر تهران هم در این جلسه 
با اشــاره به اینکه با ممنوعیت ون کافه ها موافق نیستم، تأکید کرد: ون کافه ها، امروز یکی از پایه های 
توسعه گردشگری در شهر هستند. به جای ممنوعیت ون کافه ها، دستور  العملی با مشارکت شهرداری 

و  کمیسیون خدمات شهری و فرهنگی ظرف یک ماه تهیه شود.
مهدی چمران، رئیس شــورای شهر تهران نیز گفت: شهرداری باید به مدت سه ماه دستورالعمل 
تهیه کند و در این ســه ماه صدور مجوز ممنوع اســت. ون کافه ها هم باید از وزارت بهداشــت مجوز 
دریافت کنند؛ چراکه با ســلامت مردم درگیر هســتند. باید پیش بینی های لازم انجام شــود که مجوز 

فعالیت ون کافه هایی که مجاز هستند، در صورتی که تخلفی نداشتند، تمدید شود.
در ادامه، ســعید بیگی، مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشــاغل شهرداری تهران، در این 
جلسه با بیان اینکه بســیاری از موضوعات به واسطه وجود مافیا پشت قضیه کیوسک ها قابل طرح 
نیست، بنابراین درخواست ما این است که موضوع در کمیسیون نظارت و حقوقی بررسی شود، گفت:  
قطعا ما در شهرداری رویکرد افزایشی برای کیوسک ها نداریم، اما رویکرد کاهشی نیاز به بررسی دارد. 
این موضوع ابعاد حقوقی دارد و باید بررســی شــود. مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل 
شــهرداری تهران با تأکید بر اینکه موضوع ون کافه ها بیش از دســتورالعمل نیاز به بازنگری مصوبه 
شــورا دارد، می گوید: ممنوعیت ایجاد ون کافه جدید توســط افراد، انحصار ایجاد می کند. مجوزهای 

ون کافه ها سه ماهه و چرخشی است؛ ما نمی پذیریم که ون کافه ها دائما در یک فضا مستقر باشند.
پس از اظهارات و پیشــنهادات دیگر اعضای شــورا، موضوع کاهش ســالانه دو درصد از تعداد 
کیوسک های موجود از طرح ممنوعیت افزایش کیوسک ها در مناطق  بیست و دوگانه شهرداری تهران، 

برای بررسی بیشتر به جلسه بعدی شورا موکول شد.

ایســنا: وزارت آموزش و پرورش در بخش نامه ای از آغاز 
فرایند رتبه بندی و تعیین رتبه برای معلمان جدیدالاستخدام، 
افراد جامانده از رتبه بنــدی و معلمانی که تا کنون موفق به 

کسب رتبه آموزشیار معلم نشده اند، خبر داد.
بر اساس این بخش نامه، وزارت آموزش و پرورش فرصتی 
دیگــر را برای رتبه بندی معلمان فاقــد رتبه در نظر گرفته تا 
ارزیابی بیش از ۹۹ هــزار نفر از معلمان فاقد رتبه به جریان 
بیفتد. معلمان براساس شایستگی های عمومی، تخصصی و 
حرفه ای و تجربه خود در رتبه های پنج گانه آموزشیار معلم، 
مربی معلم، اســتادیار معلم، دانشــیار معلم و استاد معلم 

قرار می گیرند.
در بخش نامه ابلاغ شــده از ســوی علی فرهادی، معاون 
برنامه ریزی و توســعه منابع وزارت آموزش و پرورش، آمده 
است: در راســتای اجرای مواد ۱ و ۵ آیین نامه اجرائی قانون 
نظام رتبه بنــدی معلمان، فرایند ارزیابــی معلمان برای آن 
دســته از همکارانی که در ارزیابی اولیــه حداقل امتیاز لازم 
برای کســب رتبه آموزشــیار معلم را کســب نکرده اند و در 
شرایط عدم احراز رتبه (فاقد رتبه) هستند و یک سال از تاریخ 
اولین تأیید هیئت ممیزه آنان می گذرد، از روز سه شنبه هشتم 
 HRM.MEDU.IR آبان ماه به صورت هماهنگ در ســامانه

آغاز می شود.
همچنیــن در ایــن بخش نامه آمــده: فراینــد ارزیابی و 
رتبه بنــدی معلمــان جدید الاســتخدام و افــراد جامانده از 
رتبه بنــدی بــرای بارگــذاری مســتندات و مــدارک از طرف 

داوطلبان از هفته آینده (همین هفته) آغاز و اطلاع رســانی 
انجام می شود.

حــال فراینــد رتبه بندی آغاز شــده و در این راســتا طبق 
بخش نامه به ادارات کل آموزش و پرورش اســتان ها نکات 

زیر ابلاغ شده است:
با فوریت درباره تشــکیل هیئت ممیزه استان و شهرستان 
با ترکیب تعیین شده بر اســاس ماده ۷ قانون نظام رتبه بندی 
معلمان و ماده ۱۷ و ۱۸ آیین نامه اجرائی رتبه بندی معلمان 
 ۱۴۰۱/۴/۱۲بــا اصلاحــات و الحاقــات بعدی اقدام شــود و 
صورت جلسه هیئت ممیزه استان به صورت مستمر در پایان 
هــر هفته به مرکــز برنامه ریزی منابع انســانی و امور اداری 

ارسال شود.
آمــوزش مدیران و معلمــان و دیگر مجریــان رتبه بندی 
در کوتاه ترین و مؤثرترین مســیر بــرای بهبود کیفیت و حفظ 
سلامت رتبه بندی اســت، شایسته اســت در دو هفته آینده 
به طور مستمر از همه فرصت ها و ابزارهای موجود در استان 
برای توجیه همکاران و عوامل اجرائی استفاده شود. گزارش 

عملکرد حداکثر تا ۱۵ آبان  به این مرکز ارسال شود.
همــکاران حــوزه منابع انســانی و امور اداری اســتان و 
شهرســتان ضمن رعایــت آیین نامه و شــیوه نامه رتبه بندی 
حداکثر ســرعت و دقت را برای بررسی مســتندات پنج گانه 
مربوطه (مدرک تحصیلی، ســنوات تجربــی ضمن خدمت 
ارزشــیابی ســالانه و امتیاز تربیت معلم) مطابق با مدارک و 

مستندات موجود در پرونده پرسنلی داشته باشند.

بررســی روزانه کارپوشــه مدیــر بلافصل، امــور اداری، 
حراســت و گزینش منطقه محل اشتغال مشمول به منظور 

بررسی و تعیین تکلیف امتیازات مورد تأکید است.
هیئت ممیزه شهرستان و استان به صورت روزانه پرونده 
الکترونیکــی رتبه بندی افراد را بررســی و بــرای تعیین رتبه 
اســتحقاقی و ادامه فرایند تا صدور احــکام کارگزینی اقدام 
کنند. پس از بازشــدن ســامانه آر تی بی و امــکان بارگذاری 
مدارک و مســتندات همکاران جدیدالاســتخدام و جامانده 
اطلاع رســانی گســترده همــراه با آمــوزش و توجیــه برای 
بارگــذاری مــدارک و دقــت در اصالت صحت مــدارک به 

همکاران مشمول انجام شود.
پشــتیبانی و همکاری مؤثر رؤســای فناوری اســتان ها از 
فرایند رتبه بندی و انعکاس فوری مشــکلات به مرکز فناوری 
اطلاعات حوزه ســتادی و تلاش و پیگیــری برای رفع موانع 

مورد تأکید است.
هماهنگی و همکاری و پشتیبانی لازم با ارزیابان حرفه ای 
بــرای ایفای نقش و وظیفه محوله در اســتان و شهرســتان 
انجام شــود. به موجب مــاده (۱۱) و (۲٤) آیین نامه اجرائی 
رتبه بنــدی معلمان از طریق بررســی میدانــی و کنترل های 
سیســتمی عملکرد همکاران و مجریان بررسی و عند اللزوم 

اقدام لازم به عمل می آید.
همچنین راهنمای عمل مدیران و شــرح وظایف اعضای 
هیئت ممیزه استان و شهرســتان برای اطلاع رسانی پیوست 

شده است.

آغاز  رتبه بندی معلمان فاقد  رتبه  و  جامانده
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